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Zusammenfassung

        
In unserem Patientengut konnten wir einige Fälle mit ausgeprägten Symptomen von Keratoconjunctivitis atopica bei Neurodermitis constitutionalis beobachten und photographisch dokumentieren. Bei allen Patienten war eine allergische Anamnese und familiäre Belastung erkennbar. In Zusammenarbeit mit Dermatologen wurde die Neurodermitis constitutionalis diagnostiziert und durch die Bestimmung der IG E Serumkonzentration sowie der allergenspezifischen Antikörper verifiziert. Wir haben sowohl konservativ mit Dinatrium-cromoglykat, Steroiden und Vasokonstriktoren behandelt, als auch durch Kryokoagulationen bei ausgeprägter hyperplastischer Konjunktivitis gute Erfolge erzielt.


      
        
Summary

        
Among the author's patients a number of cases were identified with quite clear symptoms of atopic keratoconjunctivitis, and a photographic documentation was made. All of these patients had a history of allergy and a hereditary taint. In cooperation with dermatologists neurodermitis constitutionalis was diagnosed, and verified by determining the serum IgE concentration and the allergic specific antibody. The patients underwent conservative treatment with sodium cromoglycate, steroids and vasoconstrictors. In one case the authors used cryocoagulation with a successful result for intensive hyperplastic conjunctivities.
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